
Jeg er efter en meget behagelig samtale med en Specialkonsulent for 
Center for Sundheds- og Socialpolitik, Jessie Brender Olesen ved KL. blevet opfordret til at rette 
henvendelse til ministeriet med min stærke bekymring og erfaring. 
Det er stærkt bekymrende at KL´s gennemsnitsmodel til honorering af plejefamilier ikke anvendes 
efter hensigten og man bør øjeblikkeligt sætte ind, så andre kommuner ikke får samme idé. 
Området bløder kompetente plejefamilier og det går helt galt. Plejefamilier I Assens kommune har 
nu gennem 2 år forsøgt at råbe op. Kombinationen af tavshedspligt samt vores helt uregulerede 
område, giver kommunerne overlegen ret til at ignorerer ALT og handle hen over hovedet på 
plejefamilierne, og det gør de desværre. Gennemsnitsmodellen er IKKE udformet med henblik på 
honorering ud fra, at arbejdstyngen lettes med tiden. Den er udformet i opmærksomhed på at 
opgavens arbejdstyngde svinger op og ned under en anbringelse. Det er en yderst vigtig detalje.  I 
Assens kommune er der ret konsekvent skåret i plejefamiliernes honorering og endda meget 
kraftigt. Derudover er vi vidne om at 20 sager er sendt til Ankestyrelsen med graverende fejl og 
mangler i børnesagerne og altså det vi honoreres ud fra.  Altså er der lige nu mindst 20 kontrakter 
som både forvaltning og vi ved ikke er udformet på ordentligt grundlag. Underskriver 
plejefamilierne ikke fremsendte kontrakt, efter en noget forvansket ”dialog”, er man fyret, og 
barnet flyttes. Det føles helt forkert og burde overhovedet ikke forekomme i et ordentligt 
demokratisk land som Danmark. 
Jeg håber at der meget snart vil komme ordentlige forhold omkring de anbragte børn og de 
plejefamilier som skal varetage opgaverne.  
 
Jeg uddyber meget gerne ved et foretræde om nødvendigt. 
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